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ÅRSMELDING 2023 

NATURVERNFORBUNDET I GRORUDDALEN 

 

 

Prioriterte saker 
Årsmøtet vedtok at vi i 2023 skulle ha hovedfokus på følgende saker:  

• Huken/Aurevannsbekken 

• Lahaugmoen (skytebane) 

• Trollvann/ Grefsenkleiva – Dispensasjon nedtapping av vannet/ Utvidelse av kleiva.  

• Smådyrmottaket- Flaen 

• Treets dag, samt guidet tur i området-stand-treplanting 

• Øvre Alna- Landskapsvernområder 

• Fugleaksjoner (hogst i hekketiden) ved bygging av Stovner bad- ved Linderud 

barnehage- ved Ravnkollen barnehage. 

• Markering for ulv under lisensjakta ved Rømskog- Langvann, og tilstedeværelse 

under jakten. 

• Underskriftskampanje mot oppskyting av fyrverkeri 

• Elvevandring sammen med Alnaelvens venner 

• Utbygging av Ridesentertomta på Årvoll 

• Miljølokk over E6 på Furuset 

• Samarbeid med «Gjelleråsmarkas venner» som har hatt markering og demonstrasjon 

mot planlagt nedbygging av marka pga. skytebane ved Lahaug. 

• Dumping av masser ved Franzefoss brug ved Bånkall 

• Klesbyttedager 

• Fuglekasseverksteder 

• Turer og aktiviteter 

 

 

Organisatorisk 

Årsmøte 
Årsmøtet ble avholdt på Bånkall gård, den 9. mars 2023.  

Møtet startet med et foredrag om lysforurensing, holdt av Vidar Rekaa – Astronom- på det 

tidspunktet også leder i foreningen «Bevar mørket».  Deretter ble det ordinære årsmøtet 

gjennomført med behandling av blant annet regnskap, årsmelding og valg. Det var ca. 25 

medlemmer til stede på årsmøtet. Protokollen fra årsmøtet kan ettersendes om ønskelig 

-  

Ett medlem i styret er også med i Groruddalens miljøforum og Friluftslivets samarbeidsutvalg 

(Alna) 
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Styret 

Styret har hatt 4 styremøter i 2023, og har bestått av:  

 

Leder:  Helge Braathen 

 Nestleder:  Vera Johannessen 

 Kasserer:  Helén Svensson – Trakk seg i perioden 

 Styremedlem:  Bjørn Engstrøm 

 Styremedlem: Amin Alexander Røine 

 Styremedlem: Ingrid Sofie Braastad (Natur og Ungdom) Trakk seg i perioden 

 Vara:     Rita Gundersen 

 Vara:   Ragnhild Bull-Njaa Larsen 

 Vara:   Vivian Nerli 

Vara:    Ben Borgen 

Vara:              Aasmund Gylder 

Vara:   Parichehr Taheri 

 

Medlemmer 

Naturvernforbundet i Groruddalen hadde pr 31.12.2023, 819 medlemmer.  

Dette er en oppgang på 75 medlemmer sammenlignet med 2022.  

 
 

INFORMASJONSARBEID 

Det er utarbeidet nye vervebrosjyrer i perioden! 

Det har vært deltakelse i åpen halvtime i Grorud BU og i Grorud Byutviklings- og 
miljøkomité, 
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Lokallagets aktiviteter etter årsmøtet 9.mars 2023 

 

Siden forrige årsmøte har lokallaget arrangert møter og befaringer med ulike 

politiske partier i forbindelse med aksjonsgruppa, Kjelsrudfyllingen og Grefsenkleiva 

i forbindelse med gruppen Bevar Grefsensenkleiva.  

Det er jobbet med Huken-Aurevannsbekken, Smådyrmottaket på Flaaen, Trollvann-

Grefsenkleiva. Tapping av Trollvann og utvidelse av Grefsenkleiva. Øvre Alna 

landskapsvernområde. Felling av trær under hekke og ynglingstiden ved Stovner bad, 

Linderud barnehage og Ravnkollen barnehage. Medarrangører for Treets dag i 

Grorudparken.Forbud mot privat fyrverkeri kampanje. Rehabiliteringsprosjekt for 

byfugler. Deltakelse på seminar i Sverige om Økofascisme. Innbyggerforslag om 

miljølokk over E6 på Furuset. 

Ulvemarkering for Naturvernforbundet med leder Truls Gulowsen, ved Langevann i 

Rømskog under lisensjakta for ulv. Tilstedeværelse under lisensjakta på ulv 2024.  
 

DELTAKELSE I NOAS MARKAGRUPPE 

Styret har hatt regelmessig representasjon i NOAs markagruppe.  

Her behandles saker som: 
• Hogstmeldinger/ulovlig hogst 
• Vern av natur, naturskog/gammelskog 
• Etablering av skogsbilveier i Mark 
• Etablering av asfalterte sykkel- og rulleskiløyper i Marka. 

  Vi har også tatt opp og fått støtte i spesielle saker som: 
• Grefsenkleiva 
• Skytebanen i Gjelleråsmarka 
• Huken 
• Dumping av urene masser i Marka 
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UTVIDELSE AV GREFSENKLEIVA 

 

Saken lå rolig en periode, men med skifte av byråd ser det ut til at utvidelse igjen er 

en mulighet.  

Styreleder var sammen med leder av Lillomarkas venner og medlem av 

Aksjonsgruppa for bevaring av dagens kleiv, på møte hos Kulturbyråden. Ønsket til 

byråden er å legge heistrasé over Haralds hytte og hugge gammelskogen der. Vi 

krevde at heisløsninga blir liggende på venstre side og at det lages en bru for sikker 

krysning av alpinanlegget fra Akebakkeskogen. 

 

 

UTBYGGING AV RIDESENTERTOMTA PÅ ÅRVOLL, VIS Á VIS 

GREFSENKLEIVA. 

 

Vi deltok på møte for nabolaget på Årvoll/Tonsenhagen med utbygger- på Årvoll 

gård. Vi har også hatt møter med et utvalg naboer som protesterer mot dette. Det er 

bl.a. sendt inn flere underskriftskampanjer med mange underskrifter. Innbyggersak, 

m.m.  

 

Status i saken nå er at Oslo kommune vil utrede å bygge demenslandsby på tomta. 

Noe eier av tomta- Årvoll eiendom er strekt imot. De henviser til at det må gjøres 

støyverntiltak pga. skytebanen i nærheten. Men, den støyen må det jo sikres mot på 

lik linje når utbygger ønsker å bygge nærmere 300 boenheter for folk flest også.  

 

 

NEDTAPPING AV TROLLVANN 

 
Oslo skisenter fikk midlertidig tillatelse av NVE til å tappe ned Trollvann, nå er det sendt en 
oppdatert søknad om  konsesjon. Noe vi har protestert på i et nytt høringssvar til NVE. 
 
Etablert praksis gjennom mange år (som viser seg å ha vært ulovlig) har vært å tappe ned  
Trollvann med ca en meter i sesongen.  I ekstreme tilfeller har det vært tappet ned med 1,6 
meter. Dette har selvsagt hatt store konsekvenser, ikke bare for naturopplevelse, men for den 
totale naturtilstanden.  Trollvann har et lite nedbørsfelt, minimalt med tilsig, noe som gir 
svært store, naturlige svingninger i vannstanden og gjør tjernet vært sårbart, ikke minst på 
bakgunn av de pågående klimaendringene . Høyeste vannstand (HRV) er på kvote 310,9. Da 
renner Trollvann over.  Den omsøkte nedre grense (LRV) er på kvote 309, hvilket betyr at 
Trollvann i ekstreme tilfeller kan tappes ned med hele 1,9 meter for å produsere kunstsnø til 
alpinløypene. Å tillate dette vil være en katastrofe og ytterligere forverre tilstanden for alt 
plante- og dyreliv i og rundt Trollvann. 
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BEVAR GJELLERÅSMARKA – NEI TIL GIGANTSKYTEBANE PÅ 
LAHAUG 
 
Lokallaget har også i denne perioden samarbeidet tett med aksjonsgruppa. «Bevar 
Gjelleråsmarka» for å hindre etablering av ny gigantskytebane i Gjelleråsmarka.  
Kort om saken:  
• Anlegget vil beslaglegge ca 130 dekar skog og dyrkbar mark i Gjelleråsmarka. 
• Det er verneverdig natur i anleggsområdet, blant annet gammelskog og flere 
rødlistede arter 
 • Store deler av anlegget vil bli leggende innenfor gjeldende markagrense 
 • Anlegget skal finansieres av inerte (urene) masser. Private entreprenører vil tjene 
store summer på anlegget. 
• Ca 1 mill m3 masse skal fraktes inn i området via Lahaugmoen Næringspark 
•Anleggsarbeidet vil pågå i 3-4 år. Det skal anlegges knuseverk inne i marka! 
• Anlegget skal være åpent for aktivitet alle virkedager fra kl.0800 – 2100, med 
begrenset åpningstid i helgene. 
 • Anlegget har en skuddkapasitet på ca 800 000 skudd årlig, hvilket betyr ca 2 000 
skudd pr. dag i snitt. 
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Følgende aktiviteter har vært gjennomført: 
• Punktdemonstasjoner foran Lillestrøm Rådhus 
• Utdeling av løpesedler/stands/underskriftskampanje 
• Befaringer, brev og møter med de politiske partiene i Lillestrøm kommune 
• Innlegg i lokalaviser 
• Deltatt på kommunestyremøter i Lillestrøm 
• Tilskrevet Departement, Statsforvalter og ordfører Marianne Borgen 
• Arbeidet spesielt mot politikere i Arbeiderpartiet. 

 
Aksjonsgruppas innsats har så langt ikke ført fram. 14. juni 2023 vedtok 
kommunestyret i Lillestrøm å legge saken ut til offentlig ettersyn. Ifølge 
administrasjonen i kommunen vil saken komme på høring før påske 2023, med ca 6 
ukers høringsfrist.  I forbindelse med høringen vil det bli arrangert et møte med div. 
høringsinstanser. Lokallaget vil selvsagt uttale seg i saken. Det samme vil NOA, som 
også følger saken tett. 
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TREETS DAG I GRORUDPARKEN 

Den 24. september gikk «Treets dag» av stabelen. Treets dag er et årlig arrangement 
initiert av «Oslotrær» som er et prosjekt i Oslo kommune- og Plan- og 
bygningsetaten.  

Naturvernforbundet var en av medarrangørene sammen med en del andre foreninger 
og organisasjoner innen grønt faget.   

Det var en flott høstdag i parken. Det var laget plantefelt for å plante trær, og da 
stedegne sorter. Det var mange stands, treplanting, aktiviteter for store og små. Leder 
Helge Braathen i vårt forbund hadde en guidet tur «Vedboende soppsafari i Alnaelvas 
skoger».  

 

 

 

Stand med medlemmer fra Naturvernforbundet og Treets venner 
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Soppsafari ved Alnaelvas skoger 

 

 

Alle medarrangørene og andre frivillige 
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Også større trær ble plantet… 

 

 

OM TREVOKTERNE -LíF LAGA  
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HUKEN 
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HUKEN PUKKVERK 

I 2023 har det skjedd mye inne på Huken pukkverk. 

Naturvernforbundet i Groruddalen har sammen med Alnaelvas Venner og 
Lillomarkas Venner mfl. sittet i referansegruppa for åpning av Aurevannsbekken som 
resulterte i en veldig god mulighetsstudie for åpning av Aurevannsbekken. 

Rett før planene om åpning av Aurevannsbekken skulle behandles og vedtas i 
Bystyret ble planene stoppa av et forslag om utredning av Huken som 
gigantkonertarena med kapasitet til 60000 publikummere. 

En samla naturvernbevegelse i Groruddalen protesterte kraftig mot disse planene 
med støtte fra Bydel Grorud. 

Utredninga er nå ferdig og det viser seg at Huken ikke egner seg særlig godt som 
konsertarena, planene utelukka også åpning av Aurevannsbekken og det har dukket 
opp nye alternative steder som egner seg bedre som konsertarena for 60000 
publikummere. 

 

Samtidig som vi jobba mot gigantkonsertarena og for åpning av Aurevannsbekken 
begynte BYM å kjøre store mengder med masser inn i Nordbruddet på Huken. 

Det viste seg at BYM kjørte inn masser til fjellsikring og ny skiløype som skal binde 
løypene i Lillomarka Arena sammen de planlagte løypene rundt Steinbruddet. 
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Stikk i strid med reguleringsplanen ble det ikke stilt krav om at massene skulle være 
fri for fremmedarter. Fra mars 2023 og frem til nå er det tilført 188 400 kubikkmeter 
med masser av ulike fraksjoner, fra grov sprengstein til vekstjord, tilsvarende 8 597 
lastebillass. I tiden frem til påske, når arbeidet skal sluttføres, er planen å tilføre 
ytterligere omtrent 35 000 kubikkmeter. 

Bruddet på reguleringsplanen er meldt inn til Plan og bygningsetaten der den nå 
ligger til behandling. 

Innkjøringa av masser bryter også med planen om fjerning av fremmedarter basert 
på Biofofus rapporten. 

Massene fra Fornebubanen og vikingskipmuseèt har blitt dumpa over de store 
områdene hvor fremmedartene beviselig har etablert seg istedenfor å følge planen om 
fjerning av disse fremmedartene som BYM har estimert at det tar 8 til 10 år å fjerne. 

 

Vinteren 2023 kom nyheten om at det massene fra Follobanen som ligger under 
returasfaltmassene på Huken kan inneholde radioaktivt Uran og Sulfat.  

Naturvernforbundet i Groruddalen har sammen Alnaelvas Venner, NOA Lillomarkas 
Venner og Oslo Elveforum sendt diverse klager i disse sakene og har hatt befaringer 
på stedet samt møte med miljøbyråd Vea. I tillegg har vi hatt møter med flere 
politiske partier som har resultert i gode spørsmål til miljøbyråden. 

Vi har fått flere medieoppslag om Huken og Aurevannsbekken.  

Lokallaget har også gjennomført en aksjon med blokkade av lastebilene på vei inn til 
Huken. 
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Foto: Øystein Kielland, Akers Avis 
 

Skjevdeling av fordelingen av bompenger innkrevd i Oslo 
øst/Groruddalen til våre områder- Kontra fordeling til Oslo 
vest- og Bærum.  

Ett av styremedlemmene som både er med i Naturvernforbundet i Groruddalen og i 
Groruddalen Miljøforum har vært med på å avdekke en enorm skjevdeling av 
bompengebyrdene i Oslo. Nesten alle pengene kreves inn i Oslo øst, herunder i 
Groruddalen, og pengene brukes i hovedsak på prosjekter i Oslo vest og i Bærum 
kommune. Enorme milliardbeløp går med til å betale Fornebubanen og 
konsekvensene av den, herunder ny Majorstua stasjon. Prislappen bare for 
Fornebubanen alene har økt fra anslått 5,5 milliarder kroner til foreløpig 31,5 
milliarder, men banen er på langt nær ferdig bygget. Nesten ingen prosjekter i 
Groruddalen har fått penger de siste 10 årene. Unntakene er Hellerudtunellen og 
Lørensvingen. Bompengesaken har foreløpig fått bred omtale i Akers 
Avis/Groruddalen, NRK radio og i Nettavisen. 
 
Vedlagt bilde at "Visjonsgruppa" i Miljøforumet som har jobbet fram 
bompengesaken.  
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Innbyggerforslag om miljølokk over E6 på Furuset 
 
Samme medlemmet har fremmet et innbyggerforslag med 300 underskrifter om 
bygging av et miljølokk over E6 på Furuset. Forslaget går ut på at Oslo bystyre ber 
Byrådet, om å starte planlegging og finansiering av miljølokket.  Saken skal behandles 
i miljø- og samferdselskomiteen i mars 2024 for fremleggelse i bystyret senere i år. 
 
 
 
 
Innbyggerforslag om fyrverkeriforbud 
 
Vi har nylig lansert et vellykket innbyggerforslag om et forbud mot oppskyting av 
privat fyrverkeri.  
Vi oppnådde antall krevde signaturer innen målet, som var nyttårsaften, og venter nå 
på delta på en deputasjon hos kommunen.  
 
 
 
Seminar om Økofacisme i Sverige 
 
En representant for lokallaget var til stede på et fire dagers seminar i Sverige om 
farene ved økofacisme. 
 
Fagfolk fra hele verden deltok og delte sin oppdaterte forskning på feltet.  
 
En representant fra Naturvernforbundet sin søsterorganisasjon i Tyskland fortalte 
også at de hadde et anti-radikaliserings program de kaller  
«Fern». 
 
Vi skal følge deres arbeid og dele erfaringer med dem i fremtiden.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



15 
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Rehabiliteringsprosjekt for byfugler 
 
Vi har opprettet et prosjekt for rehabilitering av skadde byfugler i samarbeid med 
FugleAdvokatene. 
 
Via sosiale medier kan folk varsle når de kommer over når de kommer over en skadet 
fugl, den blir så sikret og fraktet til veterinær for utredning, fuglen blir deretter 
fraktet til et rehabiliteringshjem vi har vært med på å etablere i Groruddalen, hvor de 
får videre behandling. 
 
Siden oppstarten har vi behandlet over 20 fugler, da i all hovedsak for bruddskader.  
 
Kommer man over en skadet fugl oppfordrer vi til å varsle via FugleAdvokatene sin 
hjelpegruppe på Facebook.  
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Fuglekasseverksted 
 
9. September 2023 arrangerte Årvoll kniv og sløyd og Naturvernforbundet i 
Groruddalen et fuglekasseverksted på Nortvedt bibliotek.  
 
11 barnefamilier fikk snekret fuglekasser og malt dem i etterkant. Mye lyd og godt 
med en kyndig snekker til stede som hjalp til når det trengtes. 
 
 
I desember hadde Årvoll kniv og sløyd snekkerverksted, på jul på Årvoll gård. 
 
Det var også et fuglekasseverksted på Linderud gård. 
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Smak på naturen 
 
Ca 20 stykker møtte opp den 5. Juni for å være med på tur med Edle Norman som 
fortalte om spiselige vekster rundt Isdammen i Lillomarka. Solen skinte.  
 
Ivrige deltagere stilte spørsmål og lunsj ble spist ute ved Damhuset. 
 
Håkon Gøthesen som nå er pensjonist var med på turen. Han fortalte om Isdammen 
og arbeidet med å ruste opp bygningene.   
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Fra Groruddalsavisen. 

 

 

OMBRUK 

  

Ellingsrud klimanettverk 

 

Det var åpnet møte: Hva kan gjøres for å kaste mindre, sortere mer og 

gjenvinne mer. Den 30. august med nettverket.  

 

FRA MØTET OM AVFALLSHÅNDTERING I BORETTSLAG OG SAMEIER 

Møtet ble avholdt 30.08.2023 i Forandringshuset Ellingsrud, med 35-40 deltakere. 
Arrangører var Klimanettverk Ellingsrud, som består av Ellingsrud velforening, 
Ellingsrudåsen frivilligsentral, Ellingsrud og Furuset menighet og 
Naturvernforbundet i Groruddalen. 

Bakgrunnen og programmet for møtet er hva kan vi gjøre for å kaste mindre, sortere 
bedre og gjenvinne mer?  

- Opprettelse av miljøutvalg i tillegg til styret anbefales for mer fokus på slike saker. 

Konklusjonen fra møtet ble at Klimanettverk Ellingsrud i samarbeid med 
Naturvernforbundet og en referansegruppe med deltakerne fra REG, BYM og 
Franzefoss utarbeider en veileder for avfallshåndtering i borettslag og sameier. Denne 
vil kunne benyttes av andre borettslag og sameier i et større område som 
Groruddalen, og vil også kunne spres via Naturvernforbundets lokallag. Det må også 
arbeides med innstramming av regelverk/krav til privataktører, siden 
borettslag/sameier fortsatt kan velge dårlige løsninger som komprimatorbil hvis de 
ønsker det. Vaktmestertjenesten for enkelte større borettslag har anbefalt sine styrer 
å slutte med komprimatorbil pga store avfallsmengder og svært dårlig sortering. Det 
er en jobb å gjøre med opplæring og motivasjon av beboere til mer ombruk og bedre 
sortering, men tydelig informasjon og bedre tilrettelegging er en start. 
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OMBRUKSLOKALE 

En i styret til Naturvernforbundet i Groruddalen har vært med på å opprette et nytt 
ombrukslokale på Ellingsrudåsen senter. Her kan folk to ganger i uka ha med klær, 
sko, inventar, sportsutstyr mv som de ikke lenger ønsker å ha for å levere inn, og 
eventuelt ta med seg hjem noe de finner som de ønsker. Alt er gratis.  
Tiltaket er kalt "Ombruket". Formålet er mindre "bruk og kast" og for å ta mer vare 
på våre ressurser. 
 
Naturvernforbundet i Groruddalen samarbeider om en byttebod for bøker med 
Ellingsrud frivillighetssentral. Bytteboden er plassert ved heisen til Ellingsrud t - 
bane. 
 

 
Det var også et møte kalt «Ombruk» den 14. desember 

 

Et rent nabolag – for folk og dyr 

Vi har arrangert en ryddedugnad langs Alna i samarbeid med Alnaelvas  

venner og Haugerud IF – basketballgruppa, den 19. oktober 2023. 

Det var mye søppel langs Teminalveien rett ved elva, der lastebiler kjører 

kaster det de måtte ønske å kvitte seg med.  Vi samarbeidet med Haugerud  

frivilligsentral og Rusken i 

forkant av rydding. Utstyr til ryddeaksjonen er tidligere kjøpt inn -  

plukke-klyper og sekketraller. 

 

 

Sporløs ferdsel plakat i nabolaget 

Grorud 

Et eksempel på dette er på turveien mellom Groruddammen og ned til Hølaløkka. 

Her har Rusken og Bymiljøetaten sammen med Alnaelvas venner samarbeidet om 

elverusken de tre siste årene. Bymiljøetaten melder om betydelig reduserte mengder 

med søppel langs turveien og i elva. 
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Bildetekst: Denne plakaten henger vi opp i urbane strøk. Blant annet ved 

Hølaløkka 

 

Ellingsrudåsen 

I tillegg til å henge opp plakater har Christin Oldebråten et samarbeid med 

lokale skoler. Ellingsrudåsen har en egen kampanje med skolene i nærområde med 

en videosnutt på youtube. 

 
Bildetekst: Denne plakaten henger vi opp i Marka. På etterspørsel ble den 

hengt opp ved Bamsetjern i Lillomarka. 

 

Plakater + selve ppt-filen er sendt til Bakås, Ellingsrudåsen og Ellingsrud skole slik 

at lærerne kan snakke med elevene om hvor viktig det er at hver enkelt bidra. Med en 

liten YouTube-filmsnutt som kan vises i klasserommene. 

Se link: 

https://youtu.be/hrPd44_9Xts 

 

Styret holder kontakt med Oldebråten og på sikt kan dette være interessant for andre 

skoler i Groruddalen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://youtu.be/hrPd44_9Xts
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Marka 

 

Marka er det per i dag har langt færre bålplasser enn under korona. Dette skyldes 

naturlig nok også at det store «rushet» gjennom koronatiden har avtatt, men tror 

mange har fått en påminnelse om at nye bålplasser og vedfangst sliter på naturen. 

Inntrykket er at stadig flere plukker søppel. Det ligger mye mindre søppel rundt 

omkring og på bålplassene er det nesten aldri søppel å se. 

Tilbakemelding fra turgåere er at det er fint med plakater som minner om å plukke 

søppel på utkikkspunkt inngang til Marka. 

Det er mange enkeltpersoner som følger plakatens oppfordring og «plukker litt på sin 

vei». Noen av disse deler erfaringer og oppmuntringer i Facebookgrupper som 

«Plukk 

søppel». Det er god støtte i å vite at man er en gjeng som holder på å plukke. 

 

 

Opplev ulvens rike, ved Langevann Rømskog  

 

 
Bilder fra Naturvernforbundet.no: 

Helge Braathen(til venstre) og Kristian Østbye guidet Truls Gulowsen og andre 

fremmøtte i Rømskogreviret en iskald dag i januar 2024 

 

Naturvernere og ulvevenner fra fjern og nær var samlet denne dagen i januar for en 

tur i ulvens rike og en markering under lisensjakta i Rømskog og Fjornshöjden. I 

tillegg fikk vi flere foredrag, bl.a. ulv og ulvespor.  
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Høringer 

 
HØRINGSUTTALELSER: 

1. Ridesentertomta på Årvoll 
2. Konsesjon – Uttak av vann fra Trollvann -Oslo Skisenter 
3. Franzefoss bruk, avd. Bånkall – Søknad om dobling av 

massedumping i Lillomarka 
4. Kommuneplanens Arealdel. 
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Lokallaget har deltatt og arrangert følgende arrangementer 
 

 

• 15. mars Demo for nedbyggingen av Lågendeltaet for KLD sammen med andre 

organisasjoner 

• 22. april klesbyttedag Deichmann Nordtvet 

• 11. mai Stand Haugerudskogen  

• 31. mai Punktmarkering mot skytebanen på Lahaug i Gjellårsmarka, utenfor 
Lillestrøm Rådhus 

• 5. juni Smak på naturen Isdammen 

• 16. juni Smak på naturen Romsås- Steinbruvann 

• 14. august Blåbærtur ved Isdammen  

• 30. august Medarrangør i Ellingsrud klimanettverk -arrangerte møte om 

ombruk 

• 9. september Fuglekasseverksted Nortvedt bibliotek- Årvoll kniv og sløyd 

• 24. september Medarrangør for Treets dag i Grorudparken 

• 7. oktober Barnas lørdag: Leke- og byttelørdag Nortvedt bibliotek 

• 19. oktober- Samarbeid med Alnaelvens venner og Haugerud IF 
(baskeballgruppa) Ryddedugnad langs Alna.  

• 3. desember Fuglekasseverksted på jul på Årvoll gård- Årvoll kniv og sløyd 

• 14. desember Møte om ombruk med Ellingsrud klimanettverk 

• 6. januar 2024. Ulvemarkering for Naturvernforbundet med leder Truls ved  

Langevann Rømskog under lisensjakta for ulv.  

• 18. januar Appell for Gaustadskogen 
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Klesbyttedag 

 

 

 

 

Aktivitet i media 

Naturvernforbundet i Groruddalen har vært synlige i media i året som har gått. Et 

eksempel på medieoppslag i Akers Avis: 

 

Huken 30. november: 
– Dette er miljøkriminalitet, sier Naturvernforbundet. Krever at kommunen stanser dumping 

av forurenset masse inne i Marka (vartoslo.no) 

 

Huken 1.desember:  

Eksperter advarte kommunen mot dumping av masser ved Huken: – Stor fare for spredning 

av fremmede arter i Marka (vartoslo.no) 

 

Huken 19. desember: 

Frykter uran-lekkasjer til Oslos lengste elv - Alna. Krever stans i all dumping av masser ved 

Huken pukkverk (vartoslo.no) 

 

Smådyrmottak 1. desember: 

Bystyret positive til smådyrmottak på Flaen (groruddalen.no) 

 

 

 

https://www.vartoslo.no/aurvannsbekken-bane-nor-bydel-grorud/dette-er-miljokriminalitet-sier-naturvernforbundet-krever-at-kommunen-stanser-dumping-av-forurenset-masse-inne-i-marka/516655
https://www.vartoslo.no/aurvannsbekken-bane-nor-bydel-grorud/dette-er-miljokriminalitet-sier-naturvernforbundet-krever-at-kommunen-stanser-dumping-av-forurenset-masse-inne-i-marka/516655
https://www.vartoslo.no/alnavassdraget-aurvannsbekken-bane-nor/eksperter-advarte-kommunen-mot-dumping-av-masser-ved-huken-stor-fare-for-spredning-av-fremmede-arter-i-marka/516983
https://www.vartoslo.no/alnavassdraget-aurvannsbekken-bane-nor/eksperter-advarte-kommunen-mot-dumping-av-masser-ved-huken-stor-fare-for-spredning-av-fremmede-arter-i-marka/516983
https://www.vartoslo.no/alnaelva-alnavassdraget-bane-nor/frykter-uran-lekkasjer-til-oslos-lengste-elv-alna-krever-stans-i-all-dumping-av-masser-ved-huken-pukkverk/522418
https://www.vartoslo.no/alnaelva-alnavassdraget-bane-nor/frykter-uran-lekkasjer-til-oslos-lengste-elv-alna-krever-stans-i-all-dumping-av-masser-ved-huken-pukkverk/522418
https://groruddalen.no/nyheter/bystyret-positive-til-smadyrmottak-pa-flaen/
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20. juli: 
Helge i Naturvernforbundet jubler over nytt ulvekull i Østmarka (groruddalen.no) 

 

3.juni: 
Trefellingen på området til nye Stovner bad er i gang, midt i hekketiden: Helge frykter flere 

titalls fugler har dødd (vartoslo.no) 

 

18. mars -23: 

Konsekvensene ved bruk av lys er store for både dyr og planter (groruddalen.no) 
 

8. januar 2024:  
Vellykket ulvetreff - Naturvernforbundet 
 

 

 

 

 

 

 

De fleste i styret samlet etter årsmøtet på Bånkall gård, mars 2023 

 
 

Foto: Groruddalen Avis 

https://groruddalen.no/nyheter/ostmarka-har-fatt-nye-beboere/
https://www.vartoslo.no/bydel-stovner-extinction-rebellion-helge-braathen/trefellingen-pa-omradet-til-nye-stovner-bad-er-i-gang-midt-i-hekketiden-helge-frykter-flere-titalls-fugler-har-dodd/462996
https://www.vartoslo.no/bydel-stovner-extinction-rebellion-helge-braathen/trefellingen-pa-omradet-til-nye-stovner-bad-er-i-gang-midt-i-hekketiden-helge-frykter-flere-titalls-fugler-har-dodd/462996
https://groruddalen.no/kultur/lynkurs-i-lys/
https://naturvernforbundet.no/vellykket-ulvetreff/
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